
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 11. oktober 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 23
Medieomtale af vildfarne riffelkugler har givet anledning til bekymring i blandt andet Vildt
forvaltningsrådet, som over nogle år har drøftet behov og muligheder for at reducere risi
koen for vildfarne riffelkugler. Hvilke overvejelser har ministeren med hensyn til jagtlovens 
bestemmelser om riffeljagt i forhold til sikkerheden, herunder den nuværende mulighed 
for riffeljagt på små arealer? Og vil ministeren oplyse; 1) Hvilken dokumentation der 
findes for at riffelkugler preller af på jordoverfladen, for herefter at kunne være potentielt 
farlige eller sågar dræbende over store afstande?, 2) Hvad lovens minimumsareal er for 
adgang til jagt med riffel?, 3) Hvad status er for Vildtforvaltningsrådets hidtidige arbejde 
og eventuelle hidtidige anbefalinger fra Danmarks Jægerforbund vedrørende vildfarne 
riffelkugler?, og 4) Hvilke regler gælder for nedfald af riffelkugler på anden mands jorde?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rasmus Nordqvist (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rasmus.Nordqvist@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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